

ល្បែង នយោបាយ

ល្បែង នយោបាយ ?

របប ក្រុង ភ្នំពេញ រមែង ប្រើ ល្បិច នៃ ការសម្អាត ដោយ ប្រើ អំណាច ផ្តាច់ការ សំរាប់ យក ឈ្នះ។ អ្នក ខ្លះ យល់ ខុស ថា ជា យុទ្ធសាស្ត្រ ដ៏ បិនប្រសប់ របស់ ហ៊ុន សែន ព្រោះ ជា យុទ្ធសាស្ត្រ ឈ្នះ ឈ្នះ, តែ តាម ការពិត វា គ្រាន់ តែ ជា ល្បិច ខូច ដដែលៗ គឺ ដណ្តប់ អ្នក ប្រឆាំង ឱ្យ ថប់ ដង្ហើម នយោបាយ ឬ ដណ្តឹង អ្នក ខ្យល់និយម ឱ្យ ចូល ក្នុង ទ្រុង ពួក ជន ពាល។ ល្បិច នេះ វា តែង តែ នាំ មក នូវ ជ័យជំនះ ព្រោះ ហ៊ុន សែន បន្ត កាន់ អំណាច ផ្តាច់ការ រហូត មក ដល់ សព្វ ថ្ងៃ នេះ។ ល្បិច មាន បី ប្រការ, ដូច យ៉ាង ចាប់ កឹម សុខា ទាំងយប់ ដាក់ គុក, ប្រការ នេះ ជា ការបំភ័យ, តែ អនុញ្ញាត ឱ្យ កូន ស្រី របស់ កឹម សុខា ចាកចេញ ពី ប្រទេស ដើម្បី ធ្វើ សកម្មភាព ចម្បង ប្រឆាំង នឹង សម រង្ស៊ី, ប្រការ នេះ ជា ការដណ្តប់ ឱ្យ គណបក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ ថប់ ដង្ហើម នយោបាយ, ទី បញ្ចប់ ដណ្តឹង ពួក អ្នក ខ្យល់ និយម ឱ្យ ដើរ ចេញ ពី ជួរ ពួក អ្នក ប្រជាធិបតេយ្យ។ សួរ ថា ការបំភ័យ, ការដណ្តប់ និង ការដណ្តឹង នោះ វា នឹង នាំ ជោគជ័យ ជា ថ្មី ម្តង ទៀត ដល់ របប ក្រុង ភ្នំពេញ ? រឿង នេះ វា អាស្រ័យ ទៅ លើ ប្រជាពលរដ្ឋ ខ្មែរ ព្រោះ គេ ដឹង ថា កម្លាំង នៃ អំណាច ផ្តាច់ការ វា មិន ស្ថិត នៅ លើ ល្បិច ខូច ទាំង នោះ ឡើយ តែ វា ឈរ នៅ លើ អកម្មភាព របស់ ប្រជាពលរដ្ឋ នៅ ចំពោះ មុខ ល្បិច ខូច នោះ។ កែម ឡី ត្រូវ ជន បាត ដៃ ទី បី

វិញ្ញាបនបត្រ

ធ្វើ ឃាត, ក៏ម សុខា ត្រូវ ប៉ូលិស ហ៊ុន សែន ចាប់ ដាក់ គុក ទាំង យប់, គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ ត្រូវ តុលាការ រណប របប ផ្តាច់ការ រំលាយ ចោល គ្មាន ហេតុផល, សួរ ថា តើ វា មាន ប្រជាប្រតិភម្ម អ្វី មួយ នាំ ឱ្យ របប ក្រុង ភ្នំពេញ មាន ការបាត់បង់ ? គឺ គ្មាន សោះឡើយ។ ថ្មីៗ នេះ ក៏ម សុខា ត្រូវ បាន តុលាការ ដោះ លែង ក្រោម លក្ខខណ្ឌ កែ ឱ្យ ល្អ បន្តិច ដើម្បី ឆ្លើយ តប នឹង តម្រូវ ការ របស់ អឺរ៉ុប ក៏ វា គ្មាន ប្រជាប្រតិភម្ម សំដែង សេចក្តី សប្បាយ រីករាយ នោះ ដែរ។ វា ហាក់ បី ដូច ជា សព្វ ថ្ងៃ នេះ ប្រជាពលរដ្ឋ ខ្មែរ រស់នៅ ក្រៅ ប្រព័ន្ធ នយោបាយ ជាតិ។ មជ្ឈមណ្ឌល នៃ ប្រយោជន៍ តែ មួយ គត់ ដែល បច្ចុប្បន្ន ខ្មែរ លើក មក ពិភាក្សា សព្វ ថ្ងៃ ជា មធ្យម គឺ ការអនុគ្រោះ ពន្ធ EBA ដែល វា មិន ចំ ច្បាស់ នឹង បញ្ហា របស់ ប្រជាជាតិ ខ្មែរ ជា ជម្រៅ, ព្រោះ បញ្ហា ពិត គឺ អំណាច ផ្តាច់ការ។ វិវិធ រវាង បញ្ហា អនុគ្រោះ ពន្ធ និង អំណាច ផ្តាច់ការ នេះ ឯង ដែល នាំ ឱ្យ មាន ការវាយតម្លៃ នៃ ការតស៊ូ នយោបាយ នៅ ក្នុង ជួរ គណ បក្ស សង្គ្រោះជាតិ ខុស គ្នា។ មួយ ក្រុម យល់ ឃើញ ថា ត្រូវ មាន ការផ្សះផ្សា ជាតិ ដើម្បី សង្គ្រោះ EBA, មួយ ក្រុម ទៀត យល់ ឃើញ ថា ត្រូវ បន្ត ការតស៊ូ ដើម្បី សង្គ្រោះ ជាតិ ចេញ ពី របប ផ្តាច់ការ។ ពិត ណាស់ ហើយ ថា បញ្ហា ទាំង ពីរ នេះ វា មាន ទំនាក់ទំនង រវាង គ្នា ព្រោះ តម្រូវការ របស់ អឺរ៉ុប វា ស្រប នឹង គោល បំណង ចង់ បាន របស់ អ្នក តស៊ូ ប្រឆាំង នឹង របប ផ្តា ច់ការ។ ចំណុច នេះ វា នាំ រំខាន ដល់ ពួក អ្នក ផ្សះផ្សា និយម

វិញ្ញាបនបត្រ

ព្រោះ អ្វី ដែល ជា ព្រឹត្តិ បាញ់ ទៅ រក របប ក្រុង ភ្នំពេញ វា ពិបាក ដល់ ពួក គេ នឹង ដោះ ស្រាយ ជា មួយ ហ៊ុន សែន នៅ ក្នុង ល្បិច ខូច របស់ នរៈនេះ។ ដូច្នោះ ពួក អ្នក ផ្សះផ្សា និយម តម្រូវ រក្សា គោលជំហរ របស់ ខ្លួន ឱ្យ គ្រាន់ តែ នៅ ក្បែរ អ្នក តស៊ូ ប្រឆាំង នឹង របប ផ្តាច់ការ នៅ ក្នុង រូបភាព ជា អ្នក ប្រជាធិបតេយ្យ តែ បង្ហាញ នូវ គំនិត មិន ស្រប នឹង យុទ្ធសាស្ត្រ របស់ សម រង្ស៊ី នា បច្ចុប្បន្ន នេះ គឺ រំលំ របប ក្រុង ភ្នំពេញ តាម ការតស៊ូ អហិង្សា។ ចំពោះ សម រង្ស៊ី គាត់ យល់ ឃើញ ថា EBA វា មិន មែន ជា ចុង បញ្ចប់ ក្នុង ខ្លួន ឯង នៃ ការតស៊ូ ដើម្បី ស្តារ លទ្ធិ ប្រជាធិបតេយ្យ នៅ ស្រុកខ្មែរ នោះ ឡើយ។ ជា ការពិត ណាស់ EBA វា គ្រាន់ តែ ជា បញ្ហា ចម្បង មួយ របស់ របប ក្រុង ភ្នំពេញ តែ វា មិន មែន ជា គ្រោះថ្នាក់ ដល់ ជីវិត នៃ របប នោះ ទេ។ អាស្រ័យ ហេតុ នេះ របប ក្រុង ភ្នំពេញ នៅ តែ ប្រើ ល្បិច បំបែក បំបាក់ ក្នុង ជួរ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ និង បំភ័យ ប្រជាពលរដ្ឋ ខ្មែរ ទោះ បី ខ្លួន មាន ដំណោះស្រាយ ឬ អត់ លើ បញ្ហា EBA។ គោលដៅ របស់ របប ក្រុង ភ្នំពេញ គឺ រក្សា ប្រជាពលរដ្ឋ ខ្មែរ តាម គ្រប់ មធ្យោបាយ ឱ្យ ស្ថិត នៅ ក្រៅ ប្រព័ន្ធ នយោបាយ គឺ ថា គិត តែ ពី រស់ ដើម្បី រស់ តែ ប៉ុណ្ណោះ ហើយ ការបែកបាក់ នៅ ក្នុង ជួរ នៃ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ នេះ ឯង ជា ល្បិច បំបាក់ ចោល នូវ សេចក្តីសង្ឃឹម នៅ ក្នុង ស្មារតី ខ្មែរ។ ល្បិច នេះ គឺ គេ ចង់ បង្ហាញ ថា ចូល រួម នៅ ក្នុង សកម្មភាព នយោបាយ របស់ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ បែក

ល្បែង នយោបាយ

បាក់ វា មិន មែន ជា ឆ្នាំង បាយ សំរាប់ រស់ ដើម្បី រស់ នោះ ទេ ផ្ទុយ ទៅ វិញ វា នឹង នាំ ទុក ដល់ ខ្លួន ជា ពុំ ខាន ព្រោះ អ្នក ដឹកនាំ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ គេ គិត តែ ពី ឈ្មោះ គ្នា ដើម្បី សូម ត្រូវ ជា ហ៊ុន សែន ដូច សព្វដង តែ ប៉ុណ្ណោះ។ សម រង្ស៊ី និង កឹម សុខា, អ្នក ទាំង ពីរ ដឹង ច្បាស់ អំពី ល្បិច នេះ តាម ការ ពិសោធ, តើ ពួក គាត់ អាច ក្រាញ បាន ដែរ ឬ ទេ ដើម្បី រក្សា គណបក្ស សង្គ្រោះ ទាំង មូល ? តើ ប្រជាពលរដ្ឋ ខ្មែរ គាត់ បន្ត ឱ្យ ល្បែង នយោបាយ របស់ របប ក្រុង ភ្នំពេញ សន្តិ គាត់ ឱ្យ នៅ ក្នុង ដំណែក ស្ងប់ស្ងួល របស់ គាត់ នោះ ឬ? តើ កឹម សុខា សុខចិត្ត ទទួល ព្រម យក ការវិនិច្ឆ័យ របស់ តុលាការ ថា គាត់ មាន កំហុស ជា ជន ក្បត់ជាតិ សិន ទើប គាត់ សូម ៤ ហ៊ុន សែន ស្នើ សូម ដល់ ព្រះមហាក្សត្រ ឱ្យ អនុគ្រោះ ទោស ? ត្រូវ ដឹង ថា អ្វីៗ ដែល កំពុង កើត ឡើង សព្វ ថ្ងៃ វា ដូច គ្នា បេះបិត ពី ពេល មុន, ដូច្នោះ បើ នាំ គ្នា ធ្វើ តាម ដូច សព្វដង លទ្ធផល ក៏ វា ដូច សព្វដង ដែរ គឺ ថា នាំ គ្នា ដើរ ថយ ក្រោយ ដែល នាំ ឱ្យ ប្រជាពលរដ្ឋ ខ្មែរ កាន់ តែ អស់ សង្ឃឹម ហើយ សហគម អន្តរ ជាតិ គេ មើល ងាយ ថា នយោបាយ ខ្មែរ ជា អ្នក ប្រជាធិបតេយ្យ មាន កំពស់ នៃ គតិ ការតស៊ូ នយោបាយ ត្រឹម តែ សូម ចាញ់ តែ ប៉ុណ្ណោះ។ ចាញ់ កម្លាំង កុំ ឱ្យ ចាញ់ ចិត្ត ឱ្យ សោះ ព្រោះ ចិត្ត នេះ ឯង ជា ផ្លូវ អនាគត នៃ លទ្ធិ ប្រជា ធិបតេយ្យ។

ចង់ បាន លទ្ធិ ប្រជាធិបតេយ្យ ត្រូវ មាន ការតស៊ូ !